
 

 

Beszámoló az Ellenőrző Bizottság 2023. évi munkájáról 

Rövid összefoglaló 

Az EB online tartja üléseit. Az IB üléseken nagy rendszerességgel részt vettünk. 

Elvégeztük az SZMCS ingatlanadók ellenőrzését, valamint a VK táborok és a nagytábor 

költséghatékonyságának elemzését. 

A közgyűlések előtt rendszeresen ellenőriztük a szavazati jogosultságokat. Elvégezzük az éves pénzügyi 

ellenőrzést is a közgyűlés előtt. 

Fegyelmi Bizottságot volt szükséges alakítani 2023-ban, amely elvégezte a feladatát és döntést is hozott. 

A megüresedett EB helyre új tagot nem kooptáltunk. A teljes EB testületileg lemondott 2024. március 7-én. 

Elért eredmények 

EB saját ülései 

Az EB a 2023-as évben háromszor ülésezett (március 2, november 7 és 2024. február 29). Ezen felül, az 

aktuális, kisebb kérdéseket, egyeztetéseket a FB messenger csoportunkban végeztük el. 

IB ülések 

Az IB ülésekre több-kevesebb rendszerességgel jártunk. Az üléseken a legtöbb esetben az EB elnök helyett 

valamelyik EB tag vett részt. Sajnos néhány esetben az IB ülés nem valósult meg határozatképtelenség miatt 

az előre eltervezett időpontban. 

Ingatlanadók befizetésének ellenőrzése 

A szövetség ingatlanjainak (parcellák, épületek) tekintetétben, az ingatlanadók befizetését, valamint a kirótt 

ingatlanadó mértékét ellenőriztük. A megbízási határozat értelmében ezen elemzés eredményét az IB felé 

tolmácsoljuk 2024. márciusában. Ezzel a kérdéssel tovább az új struktúra valamely szerve fog majd 

foglalkozni. 

Vezetőképző táborok költséghatékonysága 

A vezetőképző táborok költséghatékonyságának elemzését, kiegészítve a 2023-as évben megrendezett 

Nagytábor költséghatékonyságának elemzésével, elvégeztük 2024 elejéig. E két elemzős összehasonlításáról 

a közgyűlés során külön blokk keretében számolunk be. 

Szavazati jogok ellenőrzése 

Az EB tagok az összes közgyűlés előtt (2023-ban, illetve 2024. januári és az áprilisi közgyűlések előtt) is 

áttekintette a Központi iroda nyilvántartása szerinti szavazati jogokat. Az esetleges vélelmezett eltéréseket 

kezelte a Központtal, illetve az érintettekkel. Tapasztalataink alapján, kérdéses esetek a csapatparancsnoki 

szavazatok átruházása, illetve az Eszterházy tagsággal kapcsolatosan szoktak előfordulni. Tegyük hozzá, 

hogy nagyon ritkán és 1-2 esetben csupán az elmúlt évek során. 

EB tag kooptálása 

Az EB úgy döntött, hogy nem kooptál tagot a megbízatási időszakból még hátralévő időre. Ennek egyik oka, 

hogy az EB elnök ezt a kooptálási folyamatot nem végezte el, a másik oka pedig az, hogy az EB megbízatása 

is véget ér a közgyűlés előtt és már értelmét sem láttuk. 

EB testületi lemondása 

Az EB elnök és az EB összes tagja 2024. március 7. napon lemondott tisztségéről. Tettük ezt azért, hogy a 

közgyűlésen ne legyen esetleges jogi akadálya annak, hogy jelölni lehessen tagokat és elnököt az EB-be, 

illetve, hogy meg is lehessen ezen tagokat választani. 

Az EB a 2024.03.07 és 2024.04.06 időszak között esedékes feladatait (éves pénzügyi ellenőrzés, szavazati 

jogok ellenőrzése, jelen beszámoló elkészítése) természetesen elvégzi és a közgyűlésen is beszámol az 

elmúlt időszakban végzett tevékenységéről. 

Az esetleges félreértések elkerülése végett tudatni szeretnénk, hogy a 2024. április 6-án esedékes 

közgyűlésen EB tagságból, EB elnökségből fakadóan egyikünknek sem lesz szavazati joga a lemondásunk 

miatt.  

Fegyelmi Bizottság 



 

 

A 2023-as évben sajnálatos módon szükség volt Fegyelmi Bizottság (FB) megalakítására. A vonatkozó 

szabályzatok értelmében, FB az EB tagokból alakul. A FB lefolytatta a vizsgálatot és döntését is meghozta. 

Röviden az ügyről: 2023-as Nagytábor alatt, dohányzással kapcsolatosan érkezett bejelentés. Fegyelmi ügy 

lett belőle, amely figyelmeztetéssel zárult. Ebből fakadóan az FB (EB) javasolja, hogy a CSVK foglalkozzon a 

„táborok alatti legális dohányzás” kérdéskörével. 

Állásfoglalások 

Az IB, illetve az elnökség több alkalommal, ad-hoc jelleggel állásfoglalás megtételére kérte fel az EB-t. 

Ezeket az állásfoglalásokat megtettük és megválaszoltuk a kérdezőnek. Illetve, ha nem mi voltunk az 

illetékesek, akkor a megfelelő SZMCS testülethez irányítottuk a kérdezőt. 

SZMCS pénzügyi ellenőrzése 

Az SZMCS helyszíni, pénzügyi ellenőrzésére 2024. március 26-án kerül sor a Dunaszerdahelyi székházban. 

Ennek eredményéről, annak elvégzése után, de még a közgyűlés előtt fogunk tájékoztatni Titeket (ahogy 

tettük ezt az elmúlt években is). 

Kihívások 

Az EB egy testület, ezért az egyes, EB elé kerülő feladatokra minden esetben megoldja valamelyik EB tag. 

Különösebb kihívásokkal tehát nem küzdünk. 

 

Értékelés 

Nemcsak a 2023-as év, hanem az elmúlt 2-3 év pozitív tapasztalata az EB-nek, hogy meglátásunk szerint 

megnövekedett a bizalom az EB irányába. Nagyra értékeljük, hogy sokan fordultok hozzánk kérdésekkel. 

Arra szeretnénk biztatni mindenkit, hogy ez továbbra is maradjon így. 

Úgy látjuk, hogy az EB olyan testület, amely tipikusan hosszú távú elköteleződést igényel a tagok 

szempontjából. Hosszútáv alatt választási ciklusokon átívelő tagságot értünk. Fontosnak tartjuk, hogy az EB 

tagok legalább egy része olyan legyen, aki 2-3 ciklussal ezelőtt kezdte el a munkát a testületben. Ebben a 

testületben van a leginkább szükség arra, hogy meglegyen a folytonosság. A tudás, információk, 

tapasztalatok rendelkezésre álljanak és ne kelljen nulláról indulni minden egyes ciklus során. 

Természetesen, itt is szükséges és támogatott új tagok becsatlakozása a testület munkájába. Szerencsére a 

testület létszáma lehetőséget ad arra, hogy tapasztaltabb és új tagok is részt vehessenek a munkában. 

Jövőbeni tervek 

Mivel a közgyűlés után új EB testület fog felállni, ezért nem szeretnénk most tételesen meghatározni 

számukra a feladatokat. 

Ami azonban az EB rendszeres feladata (szavazati jogok ellenőrzése közgyűlések előtt, éves pénzügyi 

ellenőrzés), azt el kell majd a következő EB-nek is végeznie. 

Az EB a következő EB számára javasolja, hogy végezzen ellenőrzést azzal kapcsolatosan, hogy az egyes 

csapatok parancsnokainak a képzettsége összhangban van-e az elvárásokkal, előírásokkal („van-e a 

parancsnokoknak ST képzettsége?”). 

 

Mivel személy szerint nem indulok újra sem az EB elnöki tisztségéért, sem EB tagnak, sem más SZMCS 

testület tagjának, így kívánok a következő EB-nek sikeres és eredményteljes munkát! 

 

Jó munkát, 

 

Bozsaky Tamás 

EB Elnök 

 

Füss, 2024. március 10. 

 


